



# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်ကတည်ထောင်သည်  
Established 1914

၁၃၇၃ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၆ ရက်၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်၊ တနင်္လာနေ့၊ အတွဲ (၅၁)၊ အမှတ် (၁၅၀)

**ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါး**

- ❖ ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး။
- ❖ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး။
- ❖ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး။

**လက်ခံ တွေ့ဆုံ**

နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အာဆီယံ စီးပွားရေးဝန်ကြီးများနှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် တို့အား နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော် သံတမန်ဆောင် ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံ စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အာဆီယံစီးပွားရေးဝန်ကြီးများနှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ အာဆီယံနိုင်ငံများအချင်းချင်း စီးပွားရေး ပိုမိုတိုးမြှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် အာဆီယံစီးပွားရေးဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ Senior Minister & Minister of Commerce, H.E. Mr. Cham Prasidh၊ ဘလူနိုင်းဒါရုဆလမ်နိုင်ငံ Second Minister of Foreign & Trade, H.E. Phehin Dato Lim Jock Seng၊ အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတနိုင်ငံ Minister of Trade, H.E. Mr. Gita Irawan Wirjawani၊ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ Minister of Industry and Commerce, H.E. Dr. Nam Viyaketh၊ မလေးရှားနိုင်ငံ Minister of International Trade and Industry, H.E. Dato' Sri Mustapa Mohamed၊ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတနိုင်ငံ Secretary of Department of Trade and Industry, H.E. Mr. Gregory L Domingo၊ ဝင်ကာပူသမ္မတနိုင်ငံ Minister of Trade and Industry, H.E. Mr. Lim Hng Kiang၊ ထိုင်းနိုင်ငံ Minister of Commerce, H.E. Mr. Boonsong Teriyapirorn၊ ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ Minister of Industry and Trade, H.E. Dr. Vu Huy Hoang နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E. Dr. Surin Pitsuwan တို့အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင် ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကိုကို၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစိုးမောင်၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်နိုင်သိန်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးမြင့်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲ များ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံရာ၌ အာဆီယံနိုင်ငံများ အချင်းချင်း စီးပွားရေး ပိုမိုတိုးမြှင့်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အာဆီယံ စီးပွားရေးဝန်ကြီးများနှင့် အာဆီယံအတွင်း ရေးမှူးချုပ်တို့နှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)















# မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည်များကို နိုင်ငံတော်ဖျားသို့ လွယ်ကူချောမွေ့စွာ ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ပေးနိုင်သည့် စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတား(မုပ္ပလင်)

- ❑ မွန်ပြည်နယ် သထုံခရိုင် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ဝေါမြို့နယ်တို့ကို ဆက်သွယ်တည်ဆောက်ထားသည်။
- ❑ အသုံးပြုလက်ရှိသည့် စစ်တောင်းတံတား(သိမ်ဇရပ်)မှာ သက်တမ်းကြာမြင့်နေပြီး မော်တော်ကားလမ်းမှာ သံပေါင်အစွန်းထွက်ရက်မများပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားရာ ဝန်လေးယာဉ်ကြီးများ ဖြတ်သန်းရန် မသင့်လျော်တော့ပေ။
- ❑ ထို့ကြောင့် တန်ခိုန် ၆၀ ဝန်ခံနိုင်အားရှိသော စစ်တောင်းတံတား (မုပ္ပလင်)ကို တည်ဆောက်သဖြင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်သွားလာမှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မြန်ဆန် သွက်လက်လာသည်။
- ❑ တံတားကြီး အကျိုးကျေးဇူးကြောင့် မွန်ပြည်နယ်အတွက် စီးပွားရေးဘဝတွင် အရေးပါသည့် လှူလုပ်ငန်းဆောင်တာများကို လွယ်ကူစွာ လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီဖြစ်သည်။

## တံတားအချက်အလက်များ

- ၁။ စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတား(မုပ္ပလင်)၏ ပင်မ တံတားအရှည် ၃၃၆၅ ပေရှိသည်။ ချဉ်းကပ် တံတားများအနေဖြင့် ကျိုက်ထိုဘက်ကမ်း တွင် ၂၄၄ ဒသမ ၁ ပေ၊ ဝေါဘက်ကမ်း၌ ၇၈၃ ဒသမ ၆ ပေရှိသည်။ တံတား၏ စုစုပေါင်းအရှည်မှာ ၂၃၉၂ ဒသမ ၇ ပေ ရှိသည်။
- ၂။ ပင်မတံတားမှာ သံမဏိသံပေါင်တံတား အမျိုးအစားဖြစ်သည်။ ချဉ်းကပ်တံတားမှာ သံကူကွန်ကရစ်ဖြစ်သည်။
- ၃။ မော်တော်ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၂၀ ပေ ဖြစ်ပြီး တစ်ဖက်လျှင် ၆ ပေစီကျယ်သည့် လူသွားလမ်းပါရှိသည်။
- ၄။ တံတားအောက် ရေလမ်းကင်းလွတ်နယ် အကျယ်မှာ ၂၉၅ ပေနှင့် အမြင့်ပေ ၂၀ ရှိသည်။
- ၅။ ယာဉ်တစ်စီးချင်းခွင့်ပြုအလေးချိန် တန် ၆၀ ခံနိုင်ဝန်ရှိသည်။
- ၆။ စစ်တောင်းတံတား(မုပ္ပလင်) တည်ဆောက် ရေး စီမံကိန်းကို ၂၆-၁-၂၀၀၅ ရက်နေ့တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၁၂-၇-၂၀၀၈ ရက်နေ့ တွင် အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။



သတင်းမှတ်တူ - ဖောင်ပြိမ်းဇအေး











# ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးသင်တန်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ပွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်

ရန်ကုန်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် မြန်မာ့အလင်းအဖွဲ့အစည်း (MHR) နှင့် မြန်မာ့သံတမန်ကော်မတီမှ ပေါင်းဖွဲ့လုပ်ကိုင်သည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးသင်တန်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် လှိုင်မြို့နယ်ရှိ Myanmar Info-Tech ဌာနက အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေက အဖွဲ့အစည်းကားပြောကြားရာတွင် သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်အသီးသီးရှိ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့အစည်း ၂၀ ရာစု၏ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်တွင် လိုအပ်သည့်ဇာတိများ နည်းပညာပညာများ အတတ်ပညာနှင့် နည်းပညာများအား ခေတ်နှင့်အညီ သိရှိနားလည် ကျင့်သုံးနိုင်မှုသာလျှင် နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ဆိုင်တန်ဖိုး မိမိနိုင်မိမိမိမိတိုင်းဒေသကြီး၊ မိမိနယ်များအဖွဲ့အစည်းများ၏ တိုးတက်ရာတိုးတက်ကြောင်းကို ထိရောက်အောင် ဆက်ဆံလုပ်ကိုင်နိုင်မည် ဖြစ်သကဲ့သို့ တစ်ဖက်တွင်လည်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် သတင်းအမှား အန္တရာယ်များအား အချိန်မီသိရှိ တုံ့ပြန်ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယခုပွင့်လှစ်သည့်သင်တန်းသည် အသိဉာဏ်ပညာအခြေပြု လူ့အဖွဲ့အစည်း (Knowledge Society) တစ်ခု ဖြစ်ပေါ်လာရန် မန္တလေးမြို့စံလိုအပ်သည့် အခြေခံတစ်ရပ်ဖြစ်

သော စဉ်ဆက်မပြတ် သင်ယူလေ့လာခြင်း (Continuous Learning) ၏ ပထမခြေလှမ်းတစ်လှမ်းဖြစ်ကြောင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ နိုင်ငံရေးအကြံပေးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ဦးကျော်လှိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြန်မာ့လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာသင်တန်းကော်မတီ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးအေးကျော်က သင်တန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် အငြိမ်းစားပါမောက္ခချုပ် ဦးမော်သန်း၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်၊ လက်ထူးဆောင်ဆရာမကြီး ဒေါ်လှမြင့်နှင့် မြန်မာ့လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာသင်တန်းကော်မတီ ကျောင်းအုပ်ကြီးတို့က ဆွေးနွေးဟောပြော ပို့ချကြမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးမှအရာရှိ သင်တန်းသား ၈၁ ဦး တက်ရောက်ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးသင်တန်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ပွင့်ပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## နိုင်ငံတကာဆေးကုရေးအဖွဲ့အစည်း

### မန်ယူတို့အချိန်ပိုကောက်ဖွဲ့ အနိုင်ရသွင်းအောင်ပွဲခံ အာဆင်နယ်တို့အိမ်ကွင်း၌ နိုင်ပွဲဂုဏ်



လန်ဒန်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ - ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်က ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ရာ နေရာပွဲနှင့် မန်ယူတို့ပွဲတွင် မန်ယူက နှစ်ဖက်-တစ်ဖက်ဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။ မန်ယူတို့အထူးအောင်ပွဲခံရသည့် ကစားရသော်လည်း ပထမပိုင်းပွဲအစ ၈ မိနစ်မှာပင် ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့လ်ဇီက အနိုင်ပေါ်ပေါက်စဉ်က အနိုင်ရသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အိမ်ကွင်း၌ နေရာပွဲတို့က မာတစ်တင်ကစားမှုကြောင့် မန်ယူတို့ ဝင်တိုင်းပေါက်ခဲ့ပေ။ ဒုတိယပိုင်းပွဲအတွင်း မန်ယူမှ ဝဲလ်ဘတ်နှင့် ဂစ်တီအစွန်အဖျော့ကောင်းများကို ပိုင်နိုင်စွာအသုံးမချနိုင်ကြောင်းကြောင့် မန်ယူတို့ရရှိရန် မန်ယူအား နှစ်ပွဲစဉ် ၈၁ မိနစ်၌ နေရာပွဲမှ တို့က မန်ယူပေးရန်အတွင်းမှ ကန်ပွဲရသွင်းယူခဲ့သဖြင့် ခေ့ပေးရရှိသွားခဲ့သည်။ ဆက်လက်ရပ်တည်

**သစ်ပင်စိုက်ပျိုးရေး ဝါရုံ**  
သာယာလှပစိမ်းမြေ

## မော်တော်ယာဉ်ပိုက်ဆံမှု အကာအညီပေးသင့်

ရန်ကုန်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ - ရန်ကုန်မြို့၊ တာကရာလမ်းနှင့် မေဇာလမ်းဆုံ (တော်လှန်ရေးပန်းခြံရှိ ရွှေ) တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ယာဉ်ကြောပိုက်ဆံမှုလုပ်ငန်းကို တွေ့မြင်နေရသည်။ ၎င်းမော်တော်ယာဉ်ပိုက်ဆံမှုတွင် နေထိုင်သူတစ်ဦးက "အမြဲပဲ အနည်းဆုံး နာရီ ၀၈ တစ်ခါလောက် ကားလမ်းပိုက်ဆံမှုဖြင့် ဖြစ်တယ်။ ဖြစ်ပြီးတော့ဆိုတာနဲ့ ကားကြီးကားလမ်းပိုက်ဆံမှုကို ခေါင်းတိုးပေးပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း ယခုတွေ့မြင်တာပဲ" ဟု သူ့အမြင်ကို ပြောပြသည်။



## သတင်းမှတ်စုနှင့်စာတိုက် တစ်ဝိုင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်)

“အစီအစဉ်များ လိုင်းကားလေးတွေက သိပ်တိုက်ပေး အတင်းပေး အတင်းကပ်ပြီး အစီအစဉ်တွေ တစ်စီးလောက်ဆိုပြီး ကားခေါင်းတည့်တာတွေဟာပဲ ဒီကြားထဲ နောက်ကလိုင်းကားကြီးတွေက စက်သံမြင်းပြီး မြေပြင် လုပ်တာရှိသေးတယ်” ဟု ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်ငယ်လေး မောင်းသော ကြည့်မြင်တိုင်မှ ကိုသက်နိုင်ဝင်းက ပြောပြသည်။

ဤသို့ နေ့စဉ် မကြာခင်ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ယာဉ်ကြောပိုက်ဆံမှုများကို ယာဉ်ပိုက်ဆံမှုဖြင့် အကာအညီပေး ပြေငြိမ်းသင့်ပါကြောင်း ယာဉ်ပိုက်ဆံမှုဆိုင်ရာ ကြားသိရသည်။

**တာကရာလမ်းနှင့် မေဇာလမ်းဆုံတွင် တွေ့မြင်ရလေ့ရှိသော ယာဉ်ကြောပိုက်ဆံမှု ဖြစ်ကြောင်း။**

**နိုင်ငံတကာဆေးကုရေးအဖွဲ့အစည်း**

### ရီဟာနန်းနဲ့ ခရစ်ဘာရောင်း ပြန်ပေါင်းထပ်ကြပြီ

လောကီအိမ်ဂျာနယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

R&B အဆိုတော်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ခရစ်ဘာရောင်းနဲ့ ရီဟာနန်းမှာ (ယာဉ်) တို့ဟာ တစ်ချိန်က ချစ်သူတွေဖြစ်ပြီး လမ်းခွဲခဲ့ကြတာ ယခုနောက်တစ်ဖန် သူတို့နှစ်ဦးအတွက် ပြန်ပေါင်းထပ်ကြပြီ ဖြစ်ပေလိမ့်မည်ဟု အသစ်တစ်ခုထွက်တဲ့ စီစဉ်ကြေညာထားပါ။ အဆိုတော် ခရစ်ဘာရောင်းဟာ ရည်းစားဟောင်း ရီဟာနန်းကို လွန်ခဲ့သော သုံးနှစ်က ရိုက်ကိုင်စစ်ကားခဲ့ပြီး အခြေခံကြောင်း ဝန်ခံခဲ့ရသဖြင့်ပင်ဟောင်း၊ သူတို့နှစ်ဦးဟာ ယခုအခါမှာတော့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်အတွက် ခြိတ်စားနေကြပါပြီ။

အသက် ၂၂ နှစ်ရှိတဲ့ ခရစ်ဘာရောင်း အသက် ၂၄ နှစ်ရှိ ရီဟာနန်းတို့ဟာ We Found Love လို့ အမည်ရတဲ့တေးအယ်ဘမ်တစ်ခုထွက်ဖို့အတွက် တစ်နှစ်ကြာတစ်နှစ်ပတ်လည် ချစ်သူတွေဟာ အဆိုတော် ရီဟာနန်းနဲ့ ၂၄ နှစ်မြောက်အဖွဲ့အစည်း ထွက်မှာဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုတော် ရီဟာနန်းကလည်း ခရစ်ဘာရောင်းနဲ့ Turn Up Music လို့ အမည်ရတဲ့အဖွဲ့အစည်း အားဖြည့်သီဆိုတေးကားတင်လို့သိရှိပါသည်။ (အင်တာနက်)

## အဆိုတော်ဆေလင်းခိုင်ယွန် လက်စီမံကိန်းမြို့ ပွဲစဉ်များပျက်သိမ်း



လက်စီမံကိန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

နာမည်ကြီးအဆိုတော် ဆေလင်းခိုင်ယွန် (Selin) ဟာ အသံတိုက်ရောင်းရမ်းမှုကြောင့် လက်စီမံကိန်းမြို့မှာ သွားရောက်ဖော်ဖြေပေးဖို့ အစီအစဉ်ကို ဖျက်သိမ်းလိုက်ရပါသည်။

အဆိုတော် ဆေလင်းခိုင်ယွန်ကို သူမရဲ့ ဆရာဝန်က ရောဂါသက်သာပျောက်ကင်းဖို့ သီတင်းကပ်ပတ်ကြာ အနားယူဖို့ အကြံပြု တိုက်တွန်းထားပါတယ်။ သူမဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ လက်စီမံကိန်းမြို့ရှိ ဂိုဏ်းအိမ် အပန်းဖြေ

## ကျေးလက်ဆေးပေးခန်း အဆောက်အအုံသစ် ဝမ်းတွင်းဖြူနယ် လေးမျက်နှာ စံပြကျေးရွာ၌ပွင့်

ဝမ်းတွင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

မိတ္ထီလာခရိုင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် လေးမျက်နှာစံပြကျေးရွာ ကျေးလက်ဆေးပေးခန်းအဆောက်အအုံသစ် ပွင့်ပွဲနှင့်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လှူဒါန်းပေးအပ်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါအဆောက်အအုံသစ်ပွင့်ပွဲ ကျင်းပရာ နေ့ဦးစွာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ထွန်းနှင့် ပင်တလဲတိုက်နယ်ဆရာဝန် ဒေါက်တာစည်သူစံနဲ့တို့က ဆေးပေးခန်းအဆောက်အအုံသစ်ကို မဲကြိုမြတ်စွာ လှူဒါန်းပေးသည်။ (ယာဉ်)

ထို့နောက် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကိုယ်စား ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးအောင်မြ က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုက်နယ်ဆရာဝန်ကြီးက ဆေးပေးခန်းပွင့်ပွဲစံပြကျေးရွာအစိုးရကျေးရွာများ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

**လှူဒါန်းပေးအပ်**

ဆက်လက်၍ အငြိမ်းစားကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးကြည်မောင်က ဆေးခန်းဖြစ်ပေါ်လာပုံ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ရုစိမ်းမ ဦးတင်ထွန်းက ကျေးလက်စံတေးပြောကြားကာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဆေးခန်းနှင့် သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များကို တိုက်နယ်ဆရာဝန်ကြီးထံ လှူဒါန်းပေးအပ်ခဲ့သည်။

အဆောက်အအုံတန်ဖိုးမှာ ကျောက်သိန်း ၆၀ ကုန်ကျပြီး အလျား ပေ ၃၀၊ အနံ့ ၂၆ ပေအမြင့် ၁၂ ပေ၊ အာရုံစိုက်ပေးတိုက်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (၄၁၄)

## ဇူဘိုင်းအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ဗလားဆွတ်ဇူး

ဇူဘိုင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

ဇူဘိုင်းအိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးပတ်လည်ဖြစ် ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ရက်ဝမ်ကာနှင့် ဂျာမနီတင်းနစ်မယ် ဂျွလီယာကော့စ်တို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ရက်ဝမ်ကာက အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ဗလားဆွတ်ဇူး နိုင်ခဲ့သည်။

ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ရက်ဝမ်ကာသည် ဂျွလီယာကော့စ်အား ၅-၂၊ ၆-၄ ဖြင့် အနိုင် ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုဗလားသည် သူမ၏ ရှစ်ကြိမ်မြောက် ဆုဖလားရရှိခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ယခုပွဲကို အနိုင်ရရှိရန် ရက်ဝမ်ကာသည် နှစ်နာရီကြာမျှ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရသည်။ ဂျာမနီတင်းနစ်မယ် ဂျွလီယာကော့စ်သည် ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ်လက အိုးပင်း တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွင် စတုတ္ထအဆင့်ပွဲစဉ် ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ရက်ဝမ်ကာကို နှစ်နာရီခွဲအနိုင်ရခဲ့သည်။

ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ရက်ဝမ်ကာသည် ယခုနှစ်၌ ပထမဆုံးဆုဖလား ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (အင်တာနက်)



# မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်၍ တရုတ်နိုင်ငံက အမြဲတမ်းမှန်ကန်စွာ ရုပ်တည်ပေးမှုအတွက် ကျေးဇူးတင် နှစ်နိုင်ငံအကြား စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးအပြင် နည်းပညာဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း

## တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံအကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုများ တိုးတက်လျက်ရှိ

## ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စက်မှုထွန်းကားလာစေရေး အလေးပေးဆောင်ရွက်မည်

တရုတ်အမျိုးသားပြည်သူ့ကွန်ဂရက်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဝူဘန်ကို

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသားပြည်သူ့ကွန်ဂရက်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဝူဘန်ကိုအား ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင် ဝေမျှန်းမြို့၊ ပြည်သူ့ခန်းမဆောင်ကြီးရှိ Xin Jiang ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။



တက်ရောက်

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမြင့်ဦး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် တရားစီရင်ရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သူရ ဦးအောင်ကို၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် လူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်မင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်တင်ဝင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းဆင့်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး နှင့် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမောင်မောင်ဝင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးဌေးနိုင်၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးတင်ဦးနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး အမျိုးသားပြည်သူ့ကွန်ဂရက်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Mr.Zhang Zhijun၊ တရုတ်ပြည်သူ့ကုန်မြန်မာပိတ် ဗဟိုကော်မတီအတွင်းရေးမှူး Mr.Deng Sheng Ming၊ အမျိုးသားပြည်သူ့ ကွန်ဂရက် ဒုတိယအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် Mr.Cao Wei Zhou စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသားပြည်သူ့ကွန်ဂရက် ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဝူဘန်ကို တွေ့ဆုံခဲ့။ (သတင်းစဉ်)

# ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့နှင့် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ(NMSP) ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့တို့ ပဏာမသဘောတူညီချက်လက်မှတ်ရေးထိုး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖိတ်ခေါ်ချက်အရ နိုင်ငံတော်အစိုးရသို့ ကမ်းလှမ်းလာသော မွန်ပြည်သစ်ပါတီနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး အဖွဲ့ တို့သည် ပဏာမသဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးသည့် တက်ရောက်ရန်အတွက် မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့ရှိ Strand Hotel သို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ရောက်ရှိပြီး ပြည်ထောင်စုအဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး အဖွဲ့မှ ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်း၊ စက်မှုဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဖိုးသိန်း၊ အမှတ်(၁) လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဇော်မင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝင်းထွန်းနှင့် မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအုန်းမြင့်တို့သည် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP) ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့မှ ဦးနိုင်ရောစ ဦးစီးသည့်အဖွဲ့နှင့် ပဏာမ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြသည်။



ထို့နောက် မော်လမြိုင်မြို့ Strand Hotel ၌ ကျင်းပသော မွန်ပြည်နယ် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ မွန်ပြည်သစ် ပါတီ (NMSP) ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့မှ ဦးနိုင်ရောစ ဦးစီးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက မွန်ပြည်နယ် စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁

ပြည်ထောင်စုအဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့မှ ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်းနှင့် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ(NMSP) ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့မှ ဦးနိုင်ရောစတို့ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပဏာမသဘောတူညီချက် (၄)ချက်ပါ စာချုပ်အား အပြန်အလှန် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့။ (သတင်းစဉ်)

<p><b>မြန်မာ့အလင်း</b></p> <p>ယနေ့ ဖတ်စရာ၊ မှတ်စရာ</p>	<p>ကမ္ဘာ့အရပ်အမြင့်ဆုံးလူသား ဆူလ်တန် ဦးနော်က ကျီတိ ခွဲစိတ်ကုသပြီးနောက် လေ့ကျင့်ခန်းများ ပြုလုပ်နေ</p> <p>၈-၅</p>	<p>အဆိုတော် ဆေလိင်းခိုင်ယွန် လက်စီမီဂတ်စ်မြို့ ပွဲစဉ်များ ဖျက်သိမ်း</p> <p>၈-၁၁</p>	<p>မန်ယူတို့ အချိန်ပိုရောက်မှ အနိုင်ရိုင်းသွင်းအောင်ပွဲစံ အာဆင်နယ်တို့ အိမ်ကွင်း၌ နိုင်ပွဲရ</p> <p>၈-၁၁</p>
--	--	---	---